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Opgericht 8 november 1976 

Beste BEO-mensen 

Het nieuwe seizoen is begonnen. De vakanties zitten erop en voor een 
enkeling is die wat later dit jaar nog gepland. Het bestuur heeft op 29 au-
gustus vergaderd en de eerste ledenvergadering is op 13 september as. 
Ons laatste contact was op 3 juni, het uitje in dit geval naar Schiermon-
nikoog. Daarover meer in het verslag van Freakje Wind. We sloten dit af 
bij de chinees aan de Bargefenne. Een zeer geslaagde dag. Helaas kon 
niet iedereen mee. De zomer is tot nu toe wisselvallig en voor onze hob-
by niet al te best voor de buitenkwekers. Hoe het hun en de binnen kwe-
kers is gegaan hoort u op de 13e. Dan kunnen we weer luisteren naar de 
kweekverslagen van de aanwezige leden. Met foto’s kunt u uw kweekver-
halen ondersteunen en maakt het voor de aanwezigen aantrekkelijker 
om te zien. Ze uw foto’s op een stick en dan doen wij de rest. Vogels aan-
schaffen is niet zo moeilijk maar hiermee fokken des temeer. Dat blijkt 
alle jaren. We kunnen de schuld geven aan het weer als het niet lukt 
maar de samenstelling van de koppels blijft een kwestie van kennis en 
mazzel. Jos Wokke uit Alkmaar is op 24 juni overleden. Een memoriam 
staat hierna in deze nieuwsbrief. Onze nestor Frits Pronk was deze zomer 
60 jaar getrouwd met Alida. We hebben voor een boeket gezorgd met 
onze felicitaties. Vreugde en verdriet staan dicht bij elkaar. We weten dat 
dit ook speelt bij onze leden. Sterkte voor wie dit aangaat. Nu we als af-
deling met elkaar steeds ouder worden vind ik dat we hier best even bij 
stil mogen staan. Binnen de hele bond ontvallen ons veel leden door 
ziekte en ouderdom. Daar zit ook gelijk de zorg voor de bondsbestuur-
ders. Aanwas is er immers amper. Ik ben gestopt als voorzitter van Fries-
land en maak dus ook geen deel meer uit van de Bondsraad. Dat geeft 
tijd en nieuwe energie. De laatste nieuwsbrief van het district wordt hier 
ook bij gevoegd. Nieuwtjes uit de eerste hand zal ik dus niet meer heb-
ben. Het laatste nieuws van de bond moet ik nu zelf ook lezen in de be-
richtgeving van de bond. Ook dat nieuws hangen we aan deze nieuws-
brief. U bent dan helemaal bij over de laatste zaken. Belangrijk is dat u 
elke dag zelf nieuwe ringen kunt bestellen. Voor 1 oktober 2023 worden 
de nieuwe ringen voor het jaar 2024 echter NIET uitgegeven, het is maar 
dat u het weet.  
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 We zijn nog niet bezig met onze vogelshow eind november van dit jaar maar denken wel 
alvast vooruit.  

Nu Jos Wokke geen vogels meer zal inzenden missen me bijna een kwart van het aantal 
vogels dat we de laatste jaren gemiddeld hadden. Hoe vullen we dit weer aan? Andere 
afdelingen uitnodigen? Die komen er steeds minder en dan moeten we het reglement 
aanpassen. Dat doen we liever niet.  

Onze leden roep ik hierbij nu al op om mee te gaan doen of meer vogels in te zenden. 
Denk hierbij vooral aan de “eigen “ kweekvogels. Die kunnen best een rondje meedoen.  

Ik heet A. Abma en J. Bekema welkom terug bij de BEO. Zij waren lid van Franeker maar 
die afdeling is in april opgehouden te bestaan. Er zijn leden gestopt en leden overgestapt 
naar andere afdelingen. Ik hoop dat jullie weer mee gaan doen op de as. show.  

Onze afdeling telt nu weer 54 leden. Kent u mensen met vogels, probeer ze enthousiast 
te maken voor onze sport. Nieuwe leden zijn altijd welkom. Voor een bestuursfunctie 
hoeven ze voorlopig niet bang te zijn, want ons bestuur blijft nog wel enige jaren intact, 
als de gezondheid het toelaat!! Daar zijn we blij mee.  

Het gebrek aan bestuursleden is immers groot. Ik hoorde van Frits dat de afdeling Zaan-
dam met 150 leden om die reden is opgeheven. Erg jammer maar niet uniek. We zijn 
weer met groencentrum Witmarsum in overleg voor het plaatsen van de volière om re-
clame te maken voor de Beo. We blijven het gewoon proberen.  

Hiervoor is ons immers een prachtige volière beschikbaar gesteld. Verder heb ik niets te 
melden. Ik hoop u binnenkort weer te treffen. 

 

Met sportgroet Sicco Veenstra 



 

 

 

In memoriam Jos Wokke. 

Zo’n 12 jaar geleden kwam Jos binnen bij de BEO met zijn postuurkana-
ries. Hij kwam samen met ons inmiddels ook al overleden lid lou Velle-
man uit Koudum. Die kwam uit het Hollandse in Koudum wonen en was 
een relatie van Jos. Toen verschenen ook de eerste postuurkanaries op 
onze show. Dit waren zoals Lou zei gibbertjes, bijna misvormde vogels 
maar toch een heel oud ras. Officieel gibber Gibboso of Italicus, een Itali-
aans ras. Postuur of gefriseerd, is weet het nog steeds niet. Jos was keur-
meester vorm- en postuurkanarie. Als keurmeester zo vond hij moest je 
wat je keurde zelf ook gekweekt hebben. De vogels van Lou zaten bij Jos 
in de broedkooi! Dat deed hij voor meer kwekers, hij maakte ze op deze 
wijze lid of donateur van een afdeling. Jos werd bij ons donateur en vanaf 
die tijd een trouw inzender op onze show. Niet met 10 of 15 vogels maar 
altijd een auto vol bijzondere vorm- en postuurrassen. Meestal rond de 
60 vogels. Voorwaar een geweldige aanvulling op de door onze leden ge-
organiseerde tentoonstellingen. Ze bevolkten in hun net zo uitzonderlijke 
showkooien altijd de bovenste planken in de stellingen. Een jaar of 2 gele-
den werd er vastgesteld in het Anthony van Leeuwenhoek ziekenhuis in 
Amsterdam dat hij kanker had in de alvleesklier. Een aantal operaties volg-
den en Jos pakte na de coronaperiode het keuren, fokken en showen 
weer op. Maar de kanker kwam een jaar later terug. Om de pijn te ver-
zachten werden omleidingen geplaatst. Jos kwam desondanks op onze 
laatste show met weer een auto vol vogels over de afsluitdijk naar de 
BEO. Het was de laatste keer. Hij zat vol pijn en onder de medicatie. In 
Zwolle op de Nederlandse kampioenschappen, begin januari van dit jaar 
was hij er ook nog bij. Ik heb daar met hem gesproken . Hij was moe maar 
vol goede moed. De pijn hield hem echter klein! In de app hadden wij 
contact met hem over het verloop van zijn ziekte. Hij was nog begonnen 
met de kweek maar in het voorjaar heeft hij noodgedwongen al zijn kana-
ries verkocht. Het ging niet meer.  Op 14 mei ben ik samen met Gerard 
van Malsen en Geert Wind bij hem thuis geweest om afscheid van hem te 
nemen. Met lood in de schoenen reden we naar Alkmaar. Alle ramen en 
deuren van zijn woning stonden open en met veel vogelgeluiden werden 
we luidkeels welkom geheten. Jos was in goede doen en fleurig. Bij de 
koffie hebben we een fijn gesprek gehad. Jos was blij met ons bezoek en 
was erg positief over de mensen van de BEO.  

Hij had het ook altijd prettig gevonden om bij ons zijn vogels te laten keu-
ren.  



 

De groot taxidermie 

 

Hij deed dit niet alleen om de kwaliteit van zijn vogels te laten vaststel-
len maar ook vooral om onze show van flink wat vogels te voorzien. 
Door de buren werd goed voor hem gezorgd. Hij had veel “sterke” ver-
halen te vertellen over zijn leven en de voetballerij. In Heiloo was een 
toernooi naar hem vernoemd. Hij was daar vrijwilliger en scheidsrech-
ter. Ooit was hij prof geweest in Engeland. Hij vertelde ons dat hij zijn 
zaken goed geregeld had en dat als het thuis niet meer lukte hij naar 
een hospice zou gaan. Daar zou hij dan sterven. Hij had hier zelf voor 
gekozen als de pijn ondraaglijk werd.  Na het bezoek reden we met een 
positief gevoel huiswaarts. Door zijn opgeruimde karakter nam hij onze 
angst voor een verondersteld moeizaam bezoek weg. Hierna hadden we 
zo nu en dan nog contact in app. Op 26 mei heeft hij zijn verjaardag nog 
gevierd met zijn kinderen en kleinkinderen. Op 5 juni is hij naar een hos-
pice gebracht. Op 21 juni heb ik voor het laatst contact met hem gehad. 
Hij vertelde dat het zijn laatste week was en dat hij zich klote voelde. Op 
24 juni is hij ingeslapen. De familie stuurde een appje. Jos was ont-
zettend rijk en dankbaar voor alle liefde en zorg die hij de afgelopen pe-
riode had ontvangen, zo schreven zij. Jos heeft ervoor gekozen na zijn 
dood zijn lichaam aan de wetenschap te geven voor onderzoek. Dus 
geen begrafenis of crematie. In familiekring is hij herdacht als een eigen-
wijze en kleurrijke man, in liefde maar ook met een lach en humor. De 
familie hoopt dat wij dat ook op onze eigen wijze kunnen doen en hem 
op eigen manier in mooie verhalen zullen herinneren. Namens jullie al-
lemaal voldoen wij hier graag aan. Wij wensen zijn familie en vrienden 
heel veel sterkte met dit verlies en het verdriet.  

 

Sicco Veenstra.  

https://www.degroottaxidermie.com/


  

 

Agenda 

1. Opening door de voorzitter 

2. Vaststellen agenda 

3. Mededelingen en ingekomen stukken 

4 .Notulen van 7 maart 2023 

5. Ballotage 

6. Verslag broedseizoen 2023 

Het zou leuk zijn om via foto’s elkaar te informeren wat goed en/ of niet goed 

ging tijdens dit broedseizoen.  

7. Pauze met verloting 

8. Bespreking komende tentoonstelling (24-25 nov) 

9. Rondvraag 

10. Sluiting 

 

Graag tot ziens op 12 september  

Het BEO-bestuur 

Hierbij nodigen wij u uit….. 
tot het bijwonen van de clubavond op 

dinsdag 12 september 2023 

  

Waar:     Ver. Gebouw Hollandia, Nanne Reijnstraat 16 te Bolsward 

Tijdstip:  20.00 u 

  
  
Tijdens deze avond zullen we gegevens uitwisselen over broedsei-

zoen 2023. 
 Verder zal informatie verstrekt worden over de voorbereidingen 

voor tentoonstelling 2023 

d.d.24-25 november 2022. 

 



Notulen van de ledenvergadering BEO op 7 maart 2023 

Locatie:  Verenigingsgebouw Hollandia Nanne Reijnstraat 16 Bolsward 

Aanwezig: 12 Leden. 

Afgemeld: Harm Wierda, Roel de Jong, Johannes de Blaauw. 

Opening  voorzitter 

Vz Sicco Veenstra heet allen welkom.  

Het Oudemirdumerklif 

Sicco deelt mee dat Arnoud van de Ridder, die iets zou vertellen over het Oudemirdumerklif, helaas door ziekte niet aan-

wezig kan zijn. 

Vaststellen agenda 

Aan de agenda worden de volgende punten toegevoegd: 

10. c Vogelmarkt Hardenberg 

10. d Komende Districtsvergadering 

10. e Algemene Vergadering NBvV 13 mei 2023 

Jaarverslag secretaris 

Bert Lenten verwijst naar het jaarverslag dat opgenomen is in de Nieuwsbrief. Aangezien er geen op- of aanmerkingen 

gemaakt worden wordt het verslag goedgekeurd en wordt Bert bedankt voor het opstellen daarvan. 

Financieel verslag penningmeester  

Geert Wind licht het financieel overzicht 2022-2023 toe. In het volgende financieel jaarverslag komt de kolom ontvang-

sten/ uitgaven kantine te vervallen, omdat we nu iedere consumptie direct afrekenen met Hollandia.  De cijfers ge-

ven geen aanleiding tot vragen en de voorzitter bedankt de penningmeester voor het opstellen van het financieel 

overzicht 

Verslag kascommissie 

Henk Eiling deelt mee dat hij samen met Johannes de Blaauw de boeken gecontroleerd heeft en geen onvolkomenheden 

heeft geconstateerd. De voorzitter bedankt de penningmeester en de  kascommissie voor haar werkzaamheden en 

de vergadering verleent de penningmeester decharge. Besloten wordt dat de nieuwe Kascommissie zal bestaan uit 

Peter Faber en Johannes Blaauw en als reserve Gerrit Feenstra.                                                                                                                      

Verslag laatste ledenvergadering 13 september 2022 

Het verslag wordt goedgekeurd en de secretaris wordt bedankt voor het opstellen daarvan. 

Bestuursverkiezing 

Aftredende bestuursleden zijn Gerard Kolkena en Sicco Veenstra. Beiden hebben aangegeven zich herkiesbaar te stellen 

en de vergadering gaat akkoord met hun verkiezing 

BEO uitje 

Diverse ideeën komen ter tafel zoals bezoek aan Walsrode, aan Markerwadden, Schiermonnikoog of een boottocht langs 

de afsluitdijk. Afhankelijk welke optie gekozen wordt kan de dag eventueel afgesloten worden met een barbecue in 

de tuin van gebouw Hollandia. Het bestuur zal de opties verder onderzoeken naar de haalbaarheid met name qua 

reistijd en kosten.  

Onderlinge tentoonstelling 2023 

Op 23 november wordt de TT opgebouwd, de keuring vindt plaats op 24 november en TT is open voor publiek op 

25 november. 

De TT commissie heeft het reglement aangepast en in lijn gebracht met het Bondsreglement.  Een van de wijzigingen is 

dat er meer prijzen toegekend zullen worden b.v. door in iedere hoofdgroep goud, zilver en brons toe te kennen. 

Tevens zal  



de Oorkonde aangepast worden. De huidige Oorkonde is niet digitaal beschikbaar en er is weinig ruimte om infor-

matie toe te voegen. Geert de Leeuw heeft een nieuwe Oorkonde ontworpen, die ter vergadering rondge-

gaan is, en besloten wordt hier voortaan mee te werken.  

Voorgesteld wordt de TT ruimte iets anders in te delen en bv ruimte te creëren voor zitjes. Het wordt aan de TT 

commissie overgelaten dit verder uit te werken. Tevens wordt unaniem besloten het inschrijfgeld te verhogen 

tot € 2 en de prijs van de catalogus wordt € 2,50. 

De BEO zal op de vogelmarkt te Hardenberg vertegenwoordigd worden door Sicco, Geert W, Frits en Bert. Neder-

landse controleurs zijn erg actief op vogelmarkten. Vogelhandelaren dienen over een UBN nummer te be-

schikken en het probleem is dat er geen duidelijke criteria bestaan m.b.t. wanneer men gezien wordt als han-

delaar of als particulier, die wat overtollige vogels wil verkopen. De Bond zal met een stand aanwezig zijn in 

Hardenberg en mocht iemand in problemen komen met de controleurs dan is de Bond bereidt eventuele juri-

dische procedure op zich te nemen. In de eerstvolgende BEO Nieuwsbrief vindt u meer informatie over dit 

item.  

Districtsbestuur 

Arend Vissia is bereidt Sicco op te volgen als voorzitter en de vergadering gaat hiermee akkoord, zo ook wat be-

treft benoeming van Johan Beintema als bestuurslid. De volgende vergadering vindt plaats in Harkema en 

Geert Wind zal als afgevaardigde van de BEO hieraan deelnemen. 

Algemene Leden Vergadering NBvV 

In de afgelopen 22 jaar is het  NBvV ledenbestand met 1831 leden verminderd en als gevolg daarvan zijn de in-

komsten met € 25 K/ jr afgenomen. Daarnaast heeft de Bond de ringmachine inclusief voorraad aluminium 

met een totale waarde van € 185 K verkocht voor slechts € 45 K, wat een verlies is van € 140 K. Gelukkig heb-

ben ze ook een financiële meevaller kunnen incasseren, zijnde een vergoeding van het Rijk m.b.t. het niet 

doorgaan van de show tijdens de corona periode, van € 48 K. Hoewel de Bond over een grote financiële reser-

ve beschikt is de toekomst in financiële zin zorgelijk. 

M.b.t. de vergadering van 13 mei a.s. stemt de vergadering in met: 

Wijziging en aanvulling Reglement TT’s NBvV; 

Verkiezing Rick Oudenampsen (termijn 2023-2026) 

Verkiezing Raymond Berghouwer (termijn 2023-2026) 

Benoeming Rick Oudenampsen in de tuchtcomissie NBvV 

Benoeming Carl Luijken, namens de NBvV, in de tuchtcommissie 

De NBvV heeft 17.412 leden, 392 jeugdleden en 1100 verspreid leden. Afgelopen jaren zijn 31 afdelingen ge-

stopt en 3 gefuseerd.  

De Bond is op zoek gegaan naar een betaalbare locatie voor de Nationale kampioenschappen. Helaas bleken 

de meeste hallen ca. € 60 K te kosten en uiteindelijk heeft men gekozen voor de locatie Hardenberg, welke 

slechts € 20 K kost.  

Rondvraag.   

Henk Eiling vraagt of de BEO ledenlijst gedeeld kan worden. Besloten wordt dit te doen.  

Geert de Leeuw heeft besloten. Na rum 17 jaar,  m.i.v. 1-1-2024 te stoppen als keurmeester. 

Gerard van Malsen, Gerard Kolkena en Sicco Veenstra zijn geslaagd voor het examen surveillance.  

Voorgesteld en besloten wordt om bestuur Hollandia uit te nodigen voor de officiële opening van de TT.  

 

Sluiting.  

Rond 22.30 u sluit de voorzitter de vergadering.                                                                                                                       



EXCURSIE SCHIERMONNIKOOG 

Schiermonnikoog bestond in de 17e eeuw uit meerdere dorpjes met als grootste dorp Westerburen. Het 

eiland “verdween” langzaam in zee aan de Westkant, dus werden de eilanders gedwongen zich in Oostelij-

ke richting te verplaatsen. En zo ontstond het huidige dorp Schiermonnikoog, ook wel Oosterburen ge-

noemd. De Streken (straten) werden van West naar Oost gebouwd om de invloed van de wind zoveel mo-

gelijk te beperken. De eerste bebouwing bestond uit twee rechte, evenwijdig aan elkaar lopende Streken: 

de huidige Voorstreek en Middenstreek. Aansluitend werd aan de Noordzijde de Langestreek  ontwikkeld. 

En naar dit mooie eiland had het bestuur een reisje georganiseerd wat plaats vond op zaterdag 3 juni. Om 

in vogeltermen te blijven moesten we die ochtend vroeg uit de veren, want het vertrek vanaf het verza-

melpunt was 7.30uur! De verdeling in de auto's was geregeld en zo vertrokken we met zijn allen naar Lau-

wersoog. Daar was het een drukte van belang, want het bleek dat er op deze dag ook een muziek- en ko-

renfestival op het eiland werd gehouden. Dus snel een plekje op de boot zoeken. Na een mooie overtocht 

arriveerden we in de haven van het eiland en daar stond onze gids ons al op te wachten.  In samen-werking 

met de vogelwacht Arum, waar Bert Lenten ook lid van is, maakten we een prachtige fietstocht over het 

eiland.  Schiermonnikoog is sinds 1989 een Nationaal Park en hiervan is Natuurmonumenten de beheerder. 

Het is een betrekkelijk kleine oppervlakte, maar wel met veel verschillende landschappen zoals bossen, 

duinen, zeldzame planten, het oneindige strand wat op het breedste punt 1 km is, kwelders, wadplaten, 

Westerplas en polders boordevol met vogels. Dit was direct vanaf de boot al merkbaar, want al snel zagen 

we heel veel broedende scholeksters. Op verschillende plekken hielden we een stop en werd ons weer een 

interessante uitleg gegeven over datgene wat we op dat moment zagen.   Maar niet alles draaide om de 

natuur.  Ook werd er een bezoek gebracht aan de Wassermannbunker welke ooit is gebouwd door de Duit-

sers en als uitkijkpost tijdens de Tweede Wereldoorlog  is gebruikt.   Na ruim twee uren fietsen door de 

prachtige natuur kwamen we in het dorp aan en was er een einde gekomen aan onze excursie.  Een bijzon-

der  mooie zonvolle tocht.  In het dorp koos ieder zijn eigen pad en 17.00uur troffen we elkaar weer bij de 

boot voor de terugvaart. 

Eenmaal weer in Lauwersoog te zijn aangekomen, hebben we de dag afgesloten met een etentje bij het 

Chinees restaurant op de Bargefenne in Bolsward.  Heerlijk gegeten en nog gezellig nagepraat over de 

mooie en goed georganiseerde dag. Hopelijk tot volgend jaar. 

vr.gr. Frearkje Wind. 

 


